

# ວິທີຮັບຄໍາສັ່ງຄຸ້ມຄອງຈາກສານເພື່ອປ້ອງກັນການໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງພາຍໃນຄອບຄົວ

ການຮ້ອງຂໍຄໍາສັ່ງຄຸ້ມຄອງຈາກສານເພື່ອປ້ອງກັນການໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງພາຍໃນຄອບຄົວຈະບໍ່ຄືກັນກັບການແຈ້ງຄວາມອາຊະຍາກຳຕໍ່ເຈົ້າໜ້າທີ່ຕໍາຫຼວດ ທີ່ທ່ານມີສິດທີ່ຈະແຈ້ງໄດ້ຕະຫຼອດເວລາ.

ຖ້າຫາກວ່າທ່ານຕົກຢູ່ໃນສະພາບອັນຕະລາຍໂດຍກະທັນຫັນ, ໃຫ້ທ່ານໂທຫາສາຍດ່ວນ 911 ທັນທີ. ນອກຈາກນັ້ນແລ້ວ, ທ່ານຍັງສາມາດໂທຫາສາຍດ່ວນຂອງໜ່ວຍງານປ້ອງກັນການໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງພາຍໃນຄອບຄົວຂັ້ນສູນກາງໄດ້ທີ່ເບີ 1-800-799-SAFE (7233) ແລະ 1-800-787-3224 (TTY).

ນອກຈາກແຫຼ່ງຂໍ້ມູນຂ້າງເທິງແລ້ວ, ຍັງມີແຫຼ່ງຂໍ້ມູນຫຼາກຫຼາຍທີ່ທ່ານສາມາດແຈ້ງເຫດຜ່ານຊ່ອງທາງຕ່າງໆໄດ້ ເຊັ່ນວ່າ: ທາງອິນເຕີເນັດ, ຢູ່ຫ້ອງສະໝຸດ ແລະ ຢູ່ສໍານັກງານຊ່ວຍເຫຼືອຜູ້ປະສົບເຄາະຮ້າຍຈາກການໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງພາຍໃນຄອບຄົວ ແລະ ການລ່ວງລະເມີດທາງເພດຢູ່ໃນທ້ອງຖິ່ນຂອງທ່ານໄດ້ ເພື່ອຈະໄດ້ຊ່ວຍທ່ານພັດທະນາແຜນປ້ອງກັນຄວາມປອດໄພ ແລະ ແຜນການລ້ຽງລູກ. ສໍາລັບແຫຼ່ງຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບວິທີການຢູ່ຢ່າງປອດໄພ, ທ່ານສາມາດປະສານຫາເຈົ້າໜ້າທີ່ສານ ຫຼື ເຂົ້າໄປເບິ່ງຂໍ້ມູນທາງອິນເຕີເນັດໄດ້ທີ່: <http://www.andvsa.org/statewide-resources/>.

ທ່ານສາມາດຮ້ອງຂໍຄໍາສັ່ງຄຸ້ມຄອງຈາກສານເພື່ອປ້ອງກັນການໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງພາຍໃນຄອບຄົວໄດ້ ຖ້າຫາກວ່າການກະທຳຂອງການໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງພາຍໃນຄອບຄົວນັ້ນໄດ້ຖືກກະທຳຕໍ່ຕົວທ່ານເອງ, ລູກ-ຫຼານຂອງທ່ານ ແລະ/ຫຼື ສະມາຊິກຄອບຄົວຂອງທ່ານ. ທ່ານຕ້ອງຍື່ນຄໍາຮ້ອງຟ້ອງເພື່ອຮ້ອງຂໍຄໍາສັ່ງຄຸ້ມຄອງຈາກສານ.

ຖ້າຫາກວ່າທ່ານມີຄໍາຖາມ ຫຼື ຕ້ອງການຄວາມຊ່ວຍເຫຼືອໃນການປະກອບແບບຟອມ ຫຼື ຕ້ອງການຜູ້ແປພາສາ, ທ່ານສາມາດພົວພັນກັບ:

- ພະນັກງານສານ.
- ສູນຊ່ວຍເຫຼືອຕົນເອງດ້ານກົດໝາຍກ່ຽວກັບຄອບຄົວໂດຍບໍ່ໄດ້ເສຍຄ່າບໍລິການໃນ Anchorage ໄດ້ທີ່ເບີ (907) 264-0851 ຫຼື ຕາມຈຸດບໍລິການຕ່າງໆໃນ Alaska (ໂດຍບໍ່ໄດ້ເສຍຄ່າໂທ) ໄດ້ທີ່ເບີ (866) 279-0851.

## ຈະຊອກຫາຄໍາຮ້ອງຟ້ອງໄດ້ຢູ່ໃສ?

1. ທ່ານສາມາດເອົາແບບຟອມຄໍາຮ້ອງຟ້ອງຜ່ານທາງອິນເຕີເນັດໄດ້ທີ່ <http://www.courts.alaska.gov/forms/index.htm#dv>.
2. ທ່ານສາມາດເອົາແບບຟອມຄໍາຮ້ອງຟ້ອງຈາກພະນັກງານສານ ຕາມສະຖານທີ່ຕັ້ງຕ່າງໆຂອງສານ.
3. ທ່ານສາມາດປະກອບຄໍາຮ້ອງຟ້ອງດ້ວຍ Petition Wizard ໄດ້ ເຊິ່ງມັນເປັນໂປຼແກຼມທາງອິນເຕີເນັດແບບອັດຕະໂນມັດ ເຊິ່ງລະບົບຈະແນະນຳທຸກຂັ້ນຕອນໃນການປະກອບຄໍາຮ້ອງຟ້ອງໃຫ້ແກ່ທ່ານ. ທ່ານສາມາດເຂົ້າໄປເອົາຄໍາຮ້ອງຟ້ອງດັ່ງກ່າວໄດ້ໃນ ເວັບໄຊທີ່ເປັນລະບົບຂອງສານທີ່: <http://akcipowizard.truefiling.com/>.

**ທ່ານຕ້ອງໃຊ້ແບບຟອມໃດ?**

- ກໍລະນີທ່ານຮ້ອງຂໍຄຳສັ່ງສານສຳລັບ 1 ທ່ານ, ໃຫ້ນຳໃຊ້ແບບຟອມ [DV-100](#).
- ກໍລະນີທ່ານຮ້ອງຂໍຄຳສັ່ງສານສຳລັບຫຼາຍກວ່າ 1 ທ່ານ (ລວມທັງຕົວທ່ານເອງ ແລະ ລູກຂອງທ່ານ), ໃຫ້ນຳໃຊ້ແບບຟອມ [DV-100M](#).
- ຖ້າຫາກວ່າທ່ານປະກອບແບບຟອມຄຳຮ້ອງຟ້ອງໂດຍໃຊ້ Petition Wizard, ທ່ານຈະບໍ່ຈຳເປັນຕ້ອງປະກອບແບບຟອມສະເພາະອີກ.
- ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມກ່ຽວກັບວິທີເປັນຕົວແທນຕົນເອງໃນຂະບວນການກ່ຽວກັບການໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງພາຍໃນຄອບຄົວສາມາດເຂົ້າເບິ່ງໄດ້ທີ່: <https://public.courts.alaska.gov/web/forms/docs/pub-22.pdf>.

**ການປະກອບຄຳຮ້ອງຟ້ອງ**

**ໂຈດ:** "ໂຈດ" ໝາຍເຖິງ ບຸກຄົນທີ່ໄດ້ຮັບຄວາມເສຍຫາຍຈາກການໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງພາຍໃນຄອບຄົວ. ກໍລະນີມີການຮ້ອງຟ້ອງເກີດຂຶ້ນ ເພື່ອປົກປ້ອງເດັກນ້ອຍ, ຜູ້ທີ່ປະກອບແບບຟອມຄຳຮ້ອງຟ້ອງຕ້ອງໄດ້ລະບຸຊື່ ແລະ ນາມສະກຸນ, ວັນ, ເດືອນ, ປີເກີດຂອງເດັກນ້ອຍ ພ້ອມລະບຸສາຍສຳພັນຂອງໂຈດກັບເດັກນ້ອຍໃສ່ໃນແບບຟອມ.

**ຈຳເລີຍ:** "ຈຳເລີຍ" ໝາຍເຖິງ ບຸກຄົນທີ່ໄດ້ກະທຳການໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງພາຍໃນຄອບຄົວ, ໂຈດ ຕ້ອງລະບຸຊື່ ແລະ ນາມສະກຸນຂອງຈຳເລີຍ ແລະ ຖ້າເປັນໄປໄດ້ໃຫ້ລະບຸ ວັນ, ເດືອນ, ປີເກີດ ຂອງຈຳເລີຍພ້ອມ, ກໍລະນີຈຳເລີຍເປັນເດັກນ້ອຍ ແມ່ນໃຫ້ລະບຸຊື່ພໍ່-ແມ່, ຜູ້ປົກຄອງ ຫຼື ຜູ້ໄດ້ຮັບສິດທາງກົດໝາຍຂອງຈຳເລີຍ ໃສ່ໃນແບບຟອມແມ່ນຈະເປັນການດີ ແລະ ເປັນປະໂຫຍດຫຼາຍທີ່ສຸດ.

**ຄະດີອື່ນໆໃນສານ:** ແຈ້ງຕໍ່ສານກ່ຽວກັບຄະດີແພ່ງ ຫຼື ຄະດີອາຍາ ທີ່ເກີດຂຶ້ນໃນປະຈຸບັນ ຫຼື ອະດີດທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບໂຈດ ແລະ ຈຳເລີຍ, ລວມທັງຄະດີການຢ່າຮ້າງ ຫຼື ພັນທະການເບິ່ງແຍງລ້ຽງດູ.

**ໃຫ້ການກ່ຽວກັບການໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງພາຍໃນຄອບຄົວ:** ໃຫ້ອະທິບາຍສິ່ງທີ່ຈຳເລີຍໄດ້ກະທຳກັບທ່ານ ແລະ/ຫຼື ສະມາຊິກໃນຄອບຄົວຂອງທ່ານ ໂດຍໃຫ້ອະທິບາຍລາຍລະອຽດຈະແຈ້ງເຖິງສິ່ງທີ່ເກີດຂຶ້ນ, ມັນຈະເປັນປະໂຫຍດຫຼາຍຖ້າຫາກວ່າທ່ານສາມາດຂຽນ ຫຼື ລະບຸ ວັນ, ເວລາ ແລະ ສະຖານທີ່ທີ່ມີການໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງພາຍໃນຄອບຄົວໄດ້ເກີດຂຶ້ນ ລວມໄປເຖິງເຄື່ອງມືທີ່ໃຊ້ໃນການກໍ່ເຫດ, ການໄດ້ຮັບການບາດເຈັບ, ການທຳລາຍຊັບສິນ ແລະ ການຂົ່ມຂູ່ຕ່າງໆ, ນອກຈາກນັ້ນຕ້ອງແຈ້ງຜູ້ພິພາກສາຮັບຊາບກ່ຽວກັບເວລາອື່ນໆທີ່ຈຳເລີຍໄດ້ກະທຳການໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງພາຍໃນຄອບຄົວຕໍ່ທ່ານ ຫຼື ສະມາຊິກໃນຄອບຄົວຂອງທ່ານ. ໃນການອອກຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຈາກສານ, ຂັ້ນຕອນທຳອິດສານຕ້ອງໄດ້ລະບຸກ່ອນວ່າມີອາຊະຍາກຳທີ່ພົວພັນເຖິງການໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງພາຍໃນຄອບຄົວໄດ້ເກີດຂຶ້ນແທ້ຫຼືບໍ່ ເນື່ອງຈາກວ່າໃນຕອນທ້າຍຂອງຄຳສັ່ງເຫຼົ່ານີ້ ຈະມີບັນຊີລາຍຊື່ຂອງອາຊະຍາກຳທີ່ພົວພັນເຖິງການໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງພາຍໃນຄອບຄົວ.

**ສາຍສຳພັນລະຫວ່າງ ໂຈດ ແລະ ຈຳເລີຍ:** ໃນການທີ່ຈະໄດ້ຮັບຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຈາກສານເພື່ອປົກປ້ອງການໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງພາຍໃນຄອບຄົວ, ທ່ານຈະຕ້ອງມີສາຍພົວພັນກັບຈຳເລີຍ ໂດຍທາງສາຍເລືອດ ຫຼື ການແຕ່ງງານ, ການດຳລົງຊີວິດຮ່ວມກັນ (ທັງໃນປັດຈຸບັນ ຫຼື ອະດີດ) ຫຼື ມີຄວາມສຳພັນດ້ານຊູ້ສາວ ຫຼື ມີຄວາມສຳພັນທາງເພດ (ທັງໃນປັດຈຸບັນ ຫຼື ອະດີດ), ຖ້າຫາກວ່າທ່ານບໍ່ໄດ້ມີສາຍພົວພັນກັບຈຳເລີຍຕາມທີ່ລະບຸມາຂ້າງເທິງນີ້, ທ່ານຈະມີສິດໄດ້ຮັບຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຈາກສານພາຍໃຕ້ກົດໝາຍກ່ຽວກັບການສະກົດຮອຍຕາມ.

**ຮູບແບບຂອງຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຈາກສານ:** ທ່ານສາມາດຮ້ອງຂໍໄດ້ ດັ່ງນີ້:

- ຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຈາກສານໄລຍະສັ້ນສຳລັບເວລາ 20 ວັນຂ້າງໜ້າ ຖ້າຫາກວ່າທ່ານຕ້ອງການການຄຸ້ມຄອງແບບ ທັນທີ.
- ຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຈາກສານໄລຍະຍາວ ແມ່ນສາມາດໄດ້ຮັບການຄຸ້ມຄອງໄດ້ຮອດ 1 ປີ.
- ຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຈາກສານທັງໄລຍະສັ້ນ ແລະ ໄລຍະຍາວ.

**ຄຳສັ່ງສານໄລຍະສັ້ນ (20 ວັນ):** ສານສາມາດອອກຄຳສັ່ງສຳລັບໄລຍະເວລາ 20 ວັນທັນທີ ໂດຍບໍ່ແຈ້ງໃຫ້ຈຳເລີຍ ຮັບຊາບ. ທ່ານຈະຕ້ອງແຈ້ງໃຫ້ສານຮັບຊາບໃນກໍລະນີທ່ານໄດ້ແຈ້ງໃຫ້ຈຳເລີຍຮັບຊາບວ່າທ່ານກຳລັງຈະຍື່ນຄຳຮອງຂໍ ຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຈາກສານ. ໃຫ້ກວດເບິ່ງວ່າໄດ້ແຈ້ງ ຫຼື ບໍ່ໄດ້ແຈ້ງ ເພື່ອທາງສານຈະໄດ້ພິຈາລະນາວ່າທ່ານຈະໄດ້ຮັບຄຳ ສັ່ງຄຸ້ມຄອງຈາກສານ ຫຼື ບໍ່ ເພາະໂດຍປົກກະຕິທ່ານບໍ່ຈຳເປັນຕ້ອງແຈ້ງໃຫ້ຈຳເລີຍຊາບ.

**ຄຳສັ່ງສານໄລຍະຍາວ (1 ປີ):** ຄຳສັ່ງສານໄລຍະຍາວຈະສາມາດອອກໃຫ້ໄດ້ກໍ່ຕໍ່ເມື່ອ ຈຳເລີຍໄດ້ຮັບໜັງສືແຈ້ງການ ກ່ຽວກັບການຂໍຮ້ອງດັ່ງກ່າວ ແລະ ໄດ້ມີໂອກາດເຂົ້າໂຕ້ແຍ້ງຢູ່ໃນການພິຈາລະນາຄະດີໃນຊັ້ນສານ, ຈຳເລີຍຈະຖືກ ປະຕິບັດຕາມຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຂອງສານໂດຍເຈົ້າໜ້າທີ່ບັງຄັບໃຊ້ກົດໝາຍຢ່າງໜ້ອຍ 10 ວັນກ່ອນການພິຈາລະນາຄະດີ.

**ຄຳສັ່ງສານທັງໄລຍະສັ້ນ ແລະ ໄລຍະຍາວ:** ຖ້າຫາກວ່າທ່ານຕ້ອງການຄຳສັ່ງສານທັງ 2 ເງື່ອນໄຂ ທັງແບບຄຸ້ມ ຄອງກະທັນຫັນເປັນເວລາ 20 ວັນ ແລະ ແບບຄຸ້ມຄອງໄລຍະຍາວ (1 ປີ), ໃຫ້ໃສ່ເຄື່ອງໝາຍເລືອກທັງສອງຫ້ອງ. **ວິທີຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ:** ຖ້າຫາກວ່າທ່ານຮ້ອງຂໍຄຳສັ່ງສານທັງສອງ, ແລະ ສານໄດ້ອອກຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຂອງສານສຳລັບ ໄລຍະສັ້ນຂອງທ່ານແລ້ວ, ສານຈະກຳນົດເວລາຈັດການພິຈາລະນາຄະດີ ເພື່ອຕັດສິນຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຈາກສານ ສຳລັບໄລຍະຍາວໃຫ້ແກ່ທ່ານໂດຍຈຳເລີຍສາມາດເຂົ້າຮ່ວມການພິຈາລະນາຄະດີ ແລະ ໂຕ້ແຍ້ງໃນຊັ້ນສານໄດ້. ຖ້າ ຫາກວ່າສານບໍ່ໄດ້ອອກຄຳສັ່ງສານສຳລັບໄລຍະສັ້ນ, ການພິຈາລະນາຄະດີໄລຍະຍາວຈະຖືກປະຕິບັດແທນ. ຈຳເລີຍ ຍັງຈະຖືກປະຕິບັດຕາມການຮ້ອງຟ້ອງ ແລະ ຕາມວັນທີຂອງການພິຈາລະນາຄະດີໄລຍະຍາວ.

**ການເບິ່ງແຍງລ້ຽງດູເດັກນ້ອຍ:** ສານສາມາດໃຫ້ການເບິ່ງແຍງລ້ຽງດູທາງກາຍະພາບຂອງເດັກນ້ອຍໃຫ້ແກ່ ໂຈດ ຫຼື ຈຳເລີຍເປັນການຊົ່ວຄາວໄດ້. ເພື່ອຮ້ອງຂໍຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຈາກສານໃນການເບິ່ງແຍງລ້ຽງດູເດັກນ້ອຍຊົ່ວຄາວນັ້ນ, ທ່ານຈະຕ້ອງໄດ້ສະໜອງຂໍ້ມູນ ເຊັ່ນວ່າ: ຊື່ ແລະ ນາມສະກຸນ, ວັນ, ເດືອນ, ປີເກີດ ຂອງເດັກນ້ອຍ ລວມໄປເຖິງ ສາຍສຳພັນລະຫວ່າງເດັກນ້ອຍກັບໂຈດ ແລະ ຈຳເລີຍ. ໃຫ້ແຈ້ງລາຍລະອຽດຕໍ່ສານຖ້າຫາກທ່ານມີຄວາມກັງວົນ ກ່ຽວກັບຄວາມປອດໄພຂອງເດັກນ້ອຍທັງກ່ອນ ແລະ ຫຼັງຄຳສັ່ງສານສຳລັບການເບິ່ງແຍງລ້ຽງດູ ແລະ ການ ຍ້ຽມຢາມ, ສານສາມາດອອກເງື່ອນໄຂສຳລັບການຍ້ຽມຢາມ ແລະ ການຜັນປ່ຽນກັນເອົາເດັກນ້ອຍໄປເບິ່ງແຍງລ້ຽງດູ ໄດ້, ໂດຍໃຫ້ທ່ານກຳນົດແຜນການຍ້ຽມຢາມ ແລະ ການຜັນປ່ຽນກັນເອົາລູກໄປເບິ່ງແຍງລ້ຽງດູໃຫ້ເປັນການສະເໝີ ປະໄວ້.

**ການລ້ຽງດູເດັກນ້ອຍ:** ເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຈາກສານເພື່ອປ້ອງກັນການໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງພາຍໃນຄອບ ຄົວ, ສານສາມາດຮຽກຮ້ອງໃຫ້ຈຳເລີຍຈ່າຍຄ່າການລ້ຽງດູເດັກນ້ອຍໄດ້, ແຕ່ຄຳສັ່ງສານສຳລັບການຈ່າຍຄ່າການລ້ຽງ ດູເດັກນ້ອຍ ແມ່ນໄດ້ຖືກລະບຸໄວ້ສະເພາະຢູ່ໃນການພິຈາລະນາຄະດີໄລຍະຍາວເທົ່ານັ້ນ. ເມື່ອທ່ານຮຽກຮ້ອງໃຫ້ມີ ການລ້ຽງດູເດັກນ້ອຍ, ທ່ານຕ້ອງສະໜອງຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບລາຍຮັບຂອງ ຈຳເລີຍ ໃຫ້ໄດ້ຫຼາຍທີ່ສຸດເທົ່າທີ່ຈະຫຼາຍໄດ້ ເຊັ່ນວ່າ: (ເອກະສານຊຳລະອາກອນລາຍໄດ້ ແລະ ໃບບິນລາຍຈ່າຍອື່ນໆ).

**ໃນເວລາທີ່ປະກອບຄຳຮ້ອງຟ້ອງ, ທ່ານຕ້ອງພິຈາລະນາຂໍ້ມູນລຸ່ມນີ້:**

- ທ່ານຕ້ອງການຮູບແບບທີ່ມີຂໍ້ມູນການຕິດຕໍ່ຂອງຈຳເລີຍ (ເຊັ່ນວ່າ: ເບີໂທ, ຂໍ້ຄວາມ ຫຼື ອີເມວ) ຫຼື ບໍ່?
- ທ່ານຕ້ອງການການຄຸ້ມຄອງຈາກຈຳເລີຍຢູ່ເຮືອນຂອງທ່ານ ຫຼື ສະຖານທີ່ອື່ນໆ ຫຼື ບໍ່?
- ທ່ານຕ້ອງການສິ່ງຂອງສ່ວນຕົວທີ່ຈຳເປັນທີ່ຢັ້ງຢືນໃນການຄອບຄອງຂອງ ຈຳເລີຍ ຫຼື ບໍ່? ຖ້າຫາກວ່າຕ້ອງການ, ໃຫ້ລະບຸສິ່ງຂອງເຫຼົ່ານັ້ນມາ (ເຊັ່ນວ່າ: ໂທລະສັບ, ໃບອະນຸຍາດຂັບຂີ່, ຢາ ແລະ ອື່ນໆ).
- ທ່ານມີຄວາມຕ້ອງການການທົດແທນຄືນຄ່າເສຍຫາຍທີ່ເກີດຂຶ້ນຈາກການໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງພາຍໃນຄອບຄົວຂອງຈຳເລີຍ ຫຼື ບໍ່? ຖ້າຕ້ອງການ, ໃຫ້ລະບຸຄ່າໃຊ້ຈ່າຍ ແລະ ເອກະສານທີ່ຈຳເປັນ ຖ້າມີ.

**ການລົງລາຍເຊັນຂອງທ່ານ:** ໂດຍການປະກອບຄຳຮ້ອງຟ້ອງ ທ່ານຕ້ອງປະຕິຍານວ່າຂໍ້ມູນທີ່ລະບຸລົງໃນແບບຟອມຮ້ອງຟ້ອງຕ້ອງເປັນຂໍ້ມູນທີ່ເປັນຄວາມຈິງທຸກປະການ.

**ຈະເກີດຫຍັງຂຶ້ນຫຼັງຈາກສານໄດ້ອອກຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຂອງສານເພື່ອປ້ອງກັນການໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງພາຍໃນຄອບຄົວ?**

**ການຊ່ວຍເຫຼືອຈາກໜ່ວຍງານບັງຄັບໃຊ້ກົດໝາຍ:** ຖ້າຫາກວ່າຜູ້ພິພາກສາຕັດສິນວ່າທ່ານຄວນໄດ້ຮັບການຄອບຄອງເຮືອນ, ພາຫະນະ ແລະ ສິ່ງຂອງສ່ວນຕົວ (ຕົວຢ່າງເຊັ່ນ: ສັດລ້ຽງ) ເປັນການຊົ່ວຄາວ, ຜູ້ພິພາກສາສາມາດສັ່ງໃຫ້ເຈົ້າໜ້າທີ່ຕໍາຫຼວດ ຫຼື ທະຫານ ຊ່ວຍທ່ານເອົາສິ່ງຂອງເຫຼົ່ານັ້ນໄດ້. ນອກຈາກນັ້ນແລ້ວ, ຜູ້ພິພາກສາຍັງສາມາດອອກຄຳສັ່ງບັງຄັບໃຊ້ກົດໝາຍ ເພື່ອຊ່ວຍໃຫ້ທ່ານໄດ້ຮັບການເບິ່ງແຍງລ້ຽງດູເດັກນ້ອຍເປັນການຊົ່ວຄາວໄດ້.

**ຂໍ້ມູນຕິດຕໍ່ຂອງຈຳເລີຍ:** ຫຼັງຈາກການພິຈາລະນາຄະດີແລ້ວ, ໜ່ວຍງານບັງຄັບໃຊ້ກົດໝາຍຈະໄດ້ຮັບແຈ້ງກ່ຽວກັບຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຂອງສານ ແລະ ໜ່ວຍງານດັ່ງກ່າວຈະພະຍາຍາມປະຕິບັດຕໍ່ຈຳເລີຍ, ໂດຍທາງເຈົ້າໜ້າທີ່ຕໍາຫຼວດ, ທະຫານຂອງລັດ ຫຼື VPSO ຈະເປັນຜູ້ຮັບຜິດຊອບປະຕິບັດຕໍ່ຈຳເລີຍຕາມຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຂອງສານ. ມັນຈະເປັນປະໂຫຍດຫຼາຍທີ່ສຸດຖ້າຫາກວ່າທ່ານສາມາດສະໜອງຂໍ້ມູນຂອງຈຳເລີຍໃຫ້ໄດ້ ເຊັ່ນວ່າ: ອາຍຸ, ຮູບຮ່າງ, ທີ່ຢູ່, ເບີໂທລະສັບ, ທີ່ຢູ່ຂອງເຮືອນ ແລະ ບ່ອນເຮັດວຽກ ຫຼື ສະຖານທີ່ອື່ນໆທີ່ຄາດວ່າ ຈຳເລີຍຈະອາໄສຢູ່.

ເມື່ອຈຳເລີຍຖືກປະຕິບັດຕາມຄຳສັ່ງສານໂດຍໜ່ວຍງານບັງຄັບໃຊ້ກົດໝາຍແລ້ວ, ການລະເມີດຄຳສັ່ງສານອາດຈະເປັນອາຊະຍາກຳໄດ້. ທຸກການລະເມີດຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຂອງສານຄວນໄດ້ຮັບການລາຍງານຕໍ່ໜ່ວຍງານບັງຄັບໃຊ້ກົດໝາຍ.

**ຂໍ້ມູນການຕິດຕໍ່ຂອງໂຈດ:** ຜູ້ພິພາກສາອາດຈະສັ່ງໃຫ້ຈຳເລີຍຢູ່ຫ່າງຈາກທີ່ຢູ່, ບ່ອນເຮັດວຽກ ຫຼື ສະຖານທີ່ອື່ນໆຂອງທ່ານ, ທ່ານຕ້ອງແຈ້ງຕໍ່ສານກໍລະນີບໍ່ຢາກໃຫ້ເປີດເຜີຍຂໍ້ມູນທີ່ຢູ່, ບ້ານ ຫຼື ເບີໂທຂອງທ່ານ, ແຕ່ຕ້ອງໝັ້ນໃຈວ່າສານຈະສາມາດຕິດຕໍ່ທ່ານໄດ້ເພື່ອແຈ້ງກ່ຽວກັບການພິນາລະນາຄະດີ ແລະ ສະໜອງເອກະສານໂດຍການໃຫ້ເບີໂທທີ່ນຳໃຊ້ໃນປະຈຸບັນໃຫ້ສານ ແລະ ຖ້າເປັນໄປໄດ້ແມ່ນໃຫ້ທີ່ຢູ່ ອີເມວ ເພື່ອສົ່ງເອກະສານ, ເຊິ່ງຂໍ້ມູນເຫຼົ່ານັ້ນຈະຖືກເກັບຮັກສາເປັນຄວາມລັບ ແລະ ບໍ່ເປີດເຜີຍຕໍ່ຈຳເລີຍຢ່າງເດັດຂາດຕາມຄຳຂໍຂອງທ່ານ.

**ວິທີປ່ຽນແປງ, ຕໍ່ອາຍຸ ຫຼື ສິ້ນສຸດຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຂອງສານ:** ຫຼັງຈາກສານອອກຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຂອງສານແລ້ວ, ທ່ານສາມາດຮຽກຮ້ອງໃຫ້ສານພິຈາລະນາ:

- ປຸງແປງ (ແກ້ໄຂ) ຄຳສັ່ງສານ ແມ່ນໃຫ້ນຳໃຊ້ແບບຟອມ [DV-131](#), ຄຳຮ້ອງຂໍແກ້ໄຂຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຂອງສານ.
- ສືບຕໍ່ (ຕໍ່ອາຍຸ) ຄຳສັ່ງສານ ແມ່ນໃຫ້ນຳໃຊ້ແບບຟອມ [DV-132](#), ຄຳຮ້ອງຂໍຕໍ່ອາຍຸຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຂອງສານ.
- ສິ້ນສຸດ (ຍົກເລີກ) ຄຳສັ່ງສານ ແມ່ນໃຫ້ນຳໃຊ້ແບບຟອມ [DV-133](#), ຄຳຮ້ອງຂໍຍົກເລີກຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຈາກສານ.

ທ່ານສາມາດເອົາແບບຟອມເຫຼົ່ານີ້ໄດ້ຈາກສຳນັກງານສານ ຫຼື ຜ່ານອິນເຕີເນັດໄດ້ທີ່

<http://www.courts.alaska.gov/forms/index.htm#dv>.

**ອາຊະຍາກຳທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບການໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງພາຍໃນຄອບຄົວ**

ຂະຫຍາຍຄວາມເປັນອາຊະຍາກຳທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບການໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງພາຍໃນຄອບຄົວ ມີດັ່ງນີ້:

- ກ. ອາຊະຍາກຳຕ້ອງມີການກະທຳຄວາມຜິດ ຫຼື ມີຄວາມພະຍາຍາມກໍ່ໃຫ້ເກີດ; ແລະ
- ຂ. ໂດຍມີສະມາຊິກຂອງຄອບຄົວໜຶ່ງຕໍ່ຕ້ານກັບສະມາຊິກຂອງຄອບຄົວອື່ນ (ເບິ່ງລາຍລະອຽດຢູ່ດ້ານລຸ່ມຂອງໜ້ານີ້ກ່ຽວກັບຄວາມໝາຍຂອງສະມາຊິກຄອບຄົວ);
- ຄ. ຕ້ອງເປັນໜຶ່ງໃນລາຍຊື່ອາຊະຍາກຳທີ່ລະບຸໄວ້ໃນກົດໝາຍຂອງລັດ Alaska ຫຼື ການລະເມີດກົດໝາຍທີ່ຄ້າຍຄືກັນກັບຂອງອຳນາດສານອື່ນ (ເມືອງ ຫຼື ລັດອື່ນ).

ຂໍ້ມູນຕໍ່ໄປນີ້ແມ່ນບາງຕົວຢ່າງຂອງອາຊະຍາກຳທີ່ເຂົ້າເກນ:

**ການທຳຮ້າຍຮ່າງກາຍ** ໝາຍເຖິງ ເວລາທີ່ບຸກຄົນໃດໜຶ່ງທຳຮ້າຍຮ່າງກາຍບຸກຄົນອື່ນ ຫຼື ເມື່ອບຸກຄົນໃດໜຶ່ງຂົ່ມຂູ່ທີ່ຈະທຳຮ້າຍຮ່າງກາຍຜູ້ອື່ນ ແລະ ເຮັດຕາມການຂົ່ມຂູ່ທັນທີ. **ໝາຍເຫດ:** ທ່ານອາດຈະສາມາດໄດ້ຮັບຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຈາກສານເຖິງແມ່ນວ່າໂຈດຍັງບໍ່ໄດ້ຖືກການທຳຮ້າຍຮ່າງກາຍເທື່ອກໍຕາມ, ແຕ່ກໍສາມາດຮຽກຮ້ອງການຄຸ້ມຄອງໄດ້. (ເບິ່ງທີ່ AS 18.66.990(3) ສຳລັບຂໍ້ມູນເພີ່ມຕື່ມ).

**ການບິນ ຫຼື ຈັດເຂົ້າບ້ານຜູ້ອື່ນເພື່ອລັກເຄື່ອງ** ໝາຍເຖິງ ເວລາທີ່ບຸກຄົນໃດໜຶ່ງ ບຸກເຂົ້າໄປ ຫຼື ຄ້າງຢູ່ໃນຕືກອາຄານໂດຍຜິດກົດໝາຍ ແລະ ວາງແຜນກໍ່ອາຊະຍາກຳໃນຕືກອາຄານດັ່ງກ່າວ.

**ການກະທຳຜິດທາງອາຍາ** ໝາຍເຖິງ ເວລາທີ່ບຸກຄົນໃດໜຶ່ງທຳລາຍຊັບສິນຂອງບຸກຄົນອື່ນໂດຍເຈດຕະນາ.

**ການລ່ວງລະເມີດທາງອາຍາ** ໝາຍເຖິງ ເວລາທີ່ບຸກຄົນໃດໜຶ່ງ ບຸກເຂົ້າໄປ ຫຼື ຄ້າງຢູ່ໃນດິນ, ໃນເຮືອນ ຫຼື ໃນຍານພາຫະນະຂອງບຸກຄົນອື່ນໂດຍຜິດກົດໝາຍ.

**ການກະທຳທາລຸນຕໍ່ສັດລ້ຽງ** ໝາຍເຖິງ ເວລາທີ່ບຸກຄົນໃດໜຶ່ງຂ້າ ຫຼື ເຮັດໃຫ້ສັດລ້ຽງໄດ້ຮັບການບາດເຈັບ ໂດຍມີຄວາມຕັ້ງໃຈ ແລະ ມີເຈດຕະນາຂົ່ມຂູ່, ຊູ່ເຂັນ ຫຼື ກະທຳການຮ້າຍແກ່ບຸກຄົນອື່ນ (ເບິ່ງທີ່ AS 11.61.140(ກ) ສຳລັບຂໍ້ມູນເພີ່ມຕື່ມ).

**ການແຊກແຊງການເບິ່ງແຍງລ້ຽງດູ** ໝາຍເຖິງ ເວລາທີ່ສະມາຊິກໃນຄອບຄົວໃດໜຶ່ງເອົາ ຫຼື ເບິ່ງແຍງລ້ຽງດູເດັກນ້ອຍໂດຍບໍ່ໄດ້ຮັບສິດທາງກົດໝາຍ ແລະ ຕັ້ງໃຈທີ່ຈະພາກເດັກນ້ອຍໄປຈາກຜູ້ປົກຄອງຕາມກົດໝາຍເປັນໄລຍະເວລາດົນນານ. ຕົວຢ່າງໃນເວລາທີ່ພໍ່ ຫຼື ແມ່ເອົາເດັກນ້ອຍອອກຈາກເມືອງ ຫຼື ລັດ ໂດຍທີ່ບໍ່ມີການໃຫ້ຂໍ້ມູນການຕິດຕໍ່ໃດໆໃຫ້ອີກຝ່າຍ ແລະ ໂດຍທີ່ພໍ່ ຫຼື ແມ່ອີກຝ່າຍໜຶ່ງບໍ່ໄດ້ຮັບຊາບການກະທຳດັ່ງກ່າວນັ້ນເລີຍ ເຊິ່ງບໍ່ໄດ້ໝາຍເຖິງການແຊກແຊງໃນການເບິ່ງແຍງລ້ຽງດູ, ແຕ່ໝາຍເຖິງໃນເວລາທີ່ພໍ່ ຫຼື ແມ່ບໍ່ໄດ້ສົ່ງຄືນເດັກນ້ອຍໃຫ້ອີກຝ່າຍເບິ່ງແຍງລ້ຽງດູຕາມກຳນົດເວລາທີ່ໄດ້ຕົກລົງກັນໄວ້.

**ການຂົ່ມເຫັງ ແລະ ການບີບບັງຄັບ** ໝາຍເຖິງ ອາຊະຍາກຳທີ່ເອີ້ນກັນວ່າ “ການຫັກຫຼັງ-ຫຼອກລວງ” ໂດຍຕິດພັນກັບບຸກຄົນໃດໜຶ່ງທີ່ກໍ່ໃຫ້ເກີດ ຫຼື ຂົ່ມຂູ່ຈົນໃຫ້ມີການໄດ້ຮັບບາດເຈັບທາງຮ່າງກາຍ ຫຼື ການທຳຮ້າຍປະເພດອື່ນໆ ເພື່ອເອົາຊັບສິນຂອງຄົນອື່ນ ຫຼື ບັງຄັບໃຫ້ບຸກຄົນອື່ນເຮັດສິ່ງທີ່ເຂົາເຈົ້າບໍ່ຕ້ອງການເຮັດ. ຕົວຢ່າງມີບຸກຄົນໃດໜຶ່ງຂົ່ມຂູ່ ແລະ ທຸບຕີທ່ານນອກຈາກວ່າທ່ານຍອມມີເພດສຳພັນກັບພວກເຂົາ.

ອີງຕາມ AS 18.66.990(5), "ສະມາຊິກຄອບຄົວ" ປະກອບມີ:

- (ກ) ຜູ້ໃຫຍ່ ຫຼື ເດັກນ້ອຍ ທີ່ເປັນຄູ່ສົມລົດກັນໃນປະຈຸບັນ ຫຼື ອະດີດ;
- (ຂ) ຜູ້ໃຫຍ່ ຫຼື ເດັກນ້ອຍ ທີ່ອາໄສຢູ່ນຳກັນ ຫຼື ຜູ້ທີ່ເຄີຍຢູ່ນຳກັນ;
- (ຄ) ຜູ້ໃຫຍ່ ຫຼື ເດັກນ້ອຍ ທີ່ຄົບຫາກັນ ຫຼື ຜູ້ທີ່ເຄີຍຄົບຫາກັນ;
- (ງ) ຜູ້ໃຫຍ່ ຫຼື ເດັກນ້ອຍ ທີ່ມີສ່ວນພົວພັນກັນ ຫຼື ຜູ້ທີ່ໄດ້ມີຄວາມສຳພັນທາງເພດຮ່ວມກັນ;
- (ຈ) ຜູ້ໃຫຍ່ ຫຼື ເດັກນ້ອຍ ທີ່ພົວພັນກັນໃນລະດັບທີ 4 ຂອງຄວາມສະໜິດສະໜົມກັນ, ບໍ່ວ່າຈະເປັນລູກລ້ຽງ ຫຼື ລູກບຸນທຳ ທີ່ໄດ້ຮັບການຮອງຮັບຈາກກົດລະບຽບຂອງກົດໝາຍແພ່ງ;
- (ສ) ຜູ້ໃຫຍ່ ຫຼື ເດັກນ້ອຍ ທີ່ມີສາຍກ່ຽວພັນກັນໂດຍການແຕ່ງງານໃນປະຈຸບັນ ຫຼື ອະດີດ;
- (ຊ) ບຸກຄົນທີ່ມີລູກຈາກຄວາມສຳພັນກັນ; ແລະ
- (ຍ) ລູກຂອງບຸກຄົນໃດໜຶ່ງທີ່ມີຈາກຄວາມສຳພັນກັນທີ່ກຳນົດໄວ້ໃນ (ກ) - (ຊ) ຂອງວັກນີ້ [.]

**(ອາຊະຍາກຳທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບການໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງພາຍໃນຄອບຄົວຕໍ່ເນື່ອງ)**

**ການຂົ່ມເຫັງ** ໝາຍເຖິງ ເວລາທີ່ບຸກຄົນໃດໜຶ່ງ:

- ໂທມາຜ່ານໂທລະສັບ ແລະ ບໍ່ວາງສາຍຈົນເຮັດໃຫ້ບໍ່ສາມາດໂທ ຫຼື ຮັບສາຍບຸກຄົນອື່ນໄດ້;
- ໂທຊ້ຳແລ້ວຊ້ຳອີກໃນເວລາທີ່ທ່ານບໍ່ສະດວກຮັບສາຍ; ຫຼື
- ໂທຫາ ຫຼື ໃຊ້ການສື່ສານທາງອີເລັກໂທຣນິກທີ່ບໍ່ເປີດເຜີຍຊື່ ຫຼື ລາມີກອນາຈານ ຫຼື ຂົ່ມຂູ່ທຳຮ້າຍຮ່າງກາຍ ທີ່ຈະເຮັດໃຫ້ໄດ້ຮັບບາດເຈັບ ຫຼື ທາງເພດສຳພັນ.

**ການລັກພາຕົວ** ໝາຍເຖິງ ເວລາທີ່ບຸກຄົນໃດໜຶ່ງຈັບຕົວບຸກຄົນອື່ນໄວ້ ໂດຍທີ່ອີກຝ່າຍບໍ່ໄດ້ເຕັມໃຈ ຫຼື ອີກຄວາມໝາຍ ໜຶ່ງແມ່ນການກຳລັງວາງແຜນທີ່ຈະທຳຮ້າຍຮ່າງກາຍ ຫຼື ລ່ວງລະເມີດທາງເພດຕໍ່ບຸກຄົນອື່ນ ຫຼື ກໍ່ໃຫ້ເກີດຄວາມສ່ຽງສູງ ທີ່ບຸກຄົນດັ່ງກ່າວຈະເຮັດໃຫ້ບຸກຄົນອື່ນໄດ້ຮັບບາດເຈັບສາຫັດ.

**ຄວາມອັນຕະລາຍທີ່ບໍ່ຄາດຄິດ** ໝາຍເຖິງ ເວລາທີ່ການກະທຳຂອງບຸກຄົນໃດໜຶ່ງກໍ່ໃຫ້ເກີດຄວາມສ່ຽງສູງຕໍ່ການໄດ້ຮັບ ບາດເຈັບທາງຮ່າງກາຍຢ່າງສາຫັດຕໍ່ບຸກຄົນອື່ນ. ຕົວຢ່າງໃນຂະນະທີ່ທ່ານກຳລັງຂັບລົດລົງທາງຫຼວງ ແລະ ມີ ຜູ້ໂດຍສານມາຍາດພວງມາໄລ ແລ້ວພະຍາຍາມບັງຄັບໃຫ້ທ່ານຂັບລົດອອກຈາກນອກເສັ້ນທາງ.

**ການບຸ້ນຈີ້** ໝາຍເຖິງ ເວລາທີ່ບຸກຄົນໃດໜຶ່ງໃຊ້ກຳລັງ, ບັງຄັບເອົາຊັບສິນຂອງບຸກຄົນອື່ນມາຄອບຄອງເປັນຂອງຕົນ ເອງ.

**ອາຊະຍາກຳທາງເພດ** ໝາຍເຖິງ ການລ່ວງລະເມີດທາງເພດ, ການຮ່ວມປະເວນີລະຫວ່າງພິນ້ອງດ້ວຍກັນ ແລະ ການ ຂົ່ມຂືນທຸກຮູບແບບ. ນອກຈາກນັ້ນແລ້ວ, ອາຊະຍາກຳທາງເພດຍັງສາມາດເກີດຂຶ້ນກັບຄູ່ຜົວເມຍທີ່ແຕ່ງງານແລ້ວໄດ້ ເຊັ່ນກັນ.

**ການສະກົດຮອຍຕາມ** ໝາຍເຖິງ ເວລາທີ່ບຸກຄົນໃດໜຶ່ງຕິດຕໍ່ ຫຼື ຕິດຕາມບຸກຄົນອື່ນໄປຕາມສະຖານທີ່ຕ່າງໆຫຼາຍຄັ້ງ ໂດຍທີ່ອີກຝ່າຍບໍ່ໄດ້ເຕັມໃຈ ແລະ ບຸກຄົນທີ່ຕິກຢູ່ໃນສະຖານະການທີ່ຄ້າຍຄືກັນນີ້ເຊື່ອໝັ້ນວ່າພວກເຂົາມີຄວາມສ່ຽງທີ່ຈະໄດ້ຮັບການບາດເຈັບທາງຮ່າງກາຍ ຫຼື ເສຍຊີວິດ.

**ການຂົ່ມຂູ່ກໍານຮ້າຍ** ໝາຍເຖິງ ເວລາທີ່ບຸກຄົນໃດໜຶ່ງປ່ອຍຂ່າວທີ່ບໍ່ເປັນຄວາມຈິງກ່ຽວກັບສະຖານະການທີ່ເປັນໄປອັນຕະລາຍຕໍ່ຊີວິດໃນສະຖານທີ່ຕ່າງໆຈົນເຮັດໃຫ້ບຸກຄົນອື່ນມີຄວາມຍ້ານຕໍ່ການໄດ້ຮັບການບາດເຈັບທາງຮ່າງກາຍ.

**ການລະເມີດຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຂອງສານ** ໝາຍເຖິງ ເວລາທີ່ບຸກຄົນໃດໜຶ່ງໄດ້ຮັບຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຂອງສານທີ່ຕໍ່ຕ້ານກັບພວກເຂົາ ແລ້ວກະທຳສິ່ງໃດສິ່ງໜຶ່ງທີ່ເປັນການລະເມີດສ່ວນໃດສ່ວນໜຶ່ງຂອງຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຂອງສານ.

**ຈະເປັນແນວໃດຖ້າຫາກວ່າອາຊະຍາກຳທີ່ເກີດຂຶ້ນກັບຂ້າພະເຈົ້າ ຫຼື ລູກນ້ອຍຂອງຂ້າພະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ລະບຸໄວ້ຂ້າງເທິງ?**

ຕໍ່ໄປນີ້ອາດຈະບໍ່ແມ່ນອາຊະຍາກຳທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບການໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງພາຍໃນຄອບຄົວ ເພື່ອຈຸດປະສົງຂອງການໄດ້ຮັບຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຈາກສານ, ນອກຈາກວ່າເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງອາຊະຍາກຳທີ່ລະບຸໄວ້ຂ້າງເທິງນັ້ນ ແລະ ທ່ານອາດຈະຕ້ອງຊອກຫາວິທີທາງອື່ນໃນການແກ້ໄຂ ເຊັ່ນວ່າ:

- ການລັກຊັບ
- ການປອມແປງ
- ການເສບຢາເສບຕິດ ຫຼື ຕິດເຫຼົ້າ
- ການປ່ອຍປະລະເລີຍເດັກນ້ອຍ
- ການລະເມີດຄຳສັ່ງສານ (ຍົກເວັ້ນຄຳສັ່ງຄຸ້ມຄອງຂອງສານ), ລວມທັງຄຳສັ່ງກ່ຽວກັບການເບິ່ງແຍງລ້ຽງດູ, ການຢັ້ງຢາມ ແລະ ການສະໜັບສະໜູນ (ນອກຈາກວ່າການລະເມີດດັ່ງກ່າວນັ້ນຈະລວມການແຊກແຊງການເບິ່ງແຍງລ້ຽງດູນຳ)
- ການໃສ່ຮ້າຍປ້າຍສີ
- ການຂົ່ມຂູ່ທີ່ຈະຟ້ອງຮ້ອງ ຫຼື ໄປແຈ້ງຄວາມຕໍ່ເຈົ້າໜ້າທີ່ຕຳຫຼວດ ຫຼື ໜ່ວຍງານທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງລັດຖະບານ